



Rediscovering the Human in a Digital World – Reflections on Healthcare, Technology & Education

在數位醫療中找回「人」— 健康照護、科技及教育的反思

日期：109年12月5日(六) 09:00開放入場

地點：高雄醫學大學 勵學大樓3樓 視聽中心 / 國際學術研究大樓B2 國際會議中心B廳
(將視報名人數調整場地)

Time	Topic / Speaker (Discussant)	Moderator
09:30 - 09:40	Opening Remark	
09:40 - 10:30	History of the Electronic Mediation of Medicine (provisional) 醫療電子媒介的變遷 Dr. Jeremy Greene, Johns Hopkins University	黃達夫醫學教育促進基金會 賴其萬教授
10:30 - 10:50	Tea Break	
10:50 - 11:40	Medical Humanities in the Digital Era 數位時代下的醫學人文 Dr. Ying-Wei Wang, Taiwan Ministry of Health and Welfare 衛生福利部國民健康署 王英偉署長	高雄醫學大學外科學 賴春生教授
11:40 - 12:20	Panel Discussion 綜合討論 Ying-Wei Wang, Chi-Wan Lai, Chung-Sheng Lai, Peih-Ying Lu (KMU) 王英偉署長、賴其萬教授、賴春生教授、呂佩穎教授	高雄醫學大學附設中和紀念醫院 臨床教育訓練部 陳正生部主任
12:20 - 13:30	Lunch Break	
13:30 - 14:20	In the Name of AI - Love in Health Care: A Reflection from STS Perspective AI醫療・「愛」醫療：STS的提問 Dr. Wen-Hua Kuo, National Yang Ming University 國立陽明大學 郭文華教授	高雄醫學大學醫學社會學與 社會工作學系 邱大昕教授
14:20 - 15:10	Responsible Care for Older Adults through Robotic Media 透過機器人媒介對年長者的責任照護 Dr. Ryuji Yamazaki-Skov, Osaka University	高雄醫學大學醫學院 田英俊院長
15:10 - 15:25	Tea Break	
15:25 - 16:15	Health Care and the Lived Reality of Patients 醫療照護與病人經歷的現實 Dr. Annemarie Mol, University of Amsterdam	高雄醫學大學人文社會科學院 呂佩穎院長
16:15 - 17:15	Plenary: Humanizing Healthcare- Reflection, Feedback and Practice in Local Context 專題探討：人本化健康照護 – 在地脈絡下的反思、回饋與實務 Feng-Hwa Lu (NCKU), Yen-Ko Lin (KMU), Yu-Ying Hu (KMU), Ching-Teng Yao (KMU) 國立成功大學醫學院盧豐華副教授、高醫醫學院林彥克副教授、 高醫人文社會科學院胡郁盈副教授、高醫護理學院姚卿騰助理教授	高雄醫學大學護理學院 李碧娥院長 高雄醫學大學醫學院 蔡哲嘉副院長

Keynote Speakers

(國外講者為英文視訊演講，問答時段可提供現場翻譯協助，國內講者為中文場次)

- **Jeremy Greene**
Professor, Department of the History of Medicine, Johns Hopkins University
- **Ying-Wei Wang (王英偉)**
Director-General, Health Promotion Administration, Taiwan Ministry of Health and Welfare
- **Wen-Hua Kuo (郭文華)**
Professor, Graduate Institute of Science, Technology, and Society, National Yang-Ming University
- **Ryuji Yamazaki-Skov**
Specially Appointed Associate Professor, Institute for Open and Transdisciplinary Research Initiatives, Osaka University
- **Annemarie Mol**
Professor, Anthropology of Health, Care and the Body, University of Amsterdam



- **主辦單位：**高雄醫學大學
醫學教育及人本化教育研究中心、人文社會科學院、醫學院、護理學院
教育部人文社會科學與科技前瞻人才培育(UFO)計畫
- **協辦單位：**安斯泰來基金會
- **活動點數：**高醫教師成長計分- 研究成長3點
高醫臨床教師成長學分(申請中)
衛福部醫事人員繼續教育積分(申請中)
- **聯絡方式：**07-3121101 分機7519 E-mail: hhet@kmu.edu.tw

前往報名

